
PROTOKÓŁ Nr XXXIII/09

z przebiegu XXXIII sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku,

która odbyła się w dniu 26 czerwca 2009 r.

od godz. 1300 do godz. 1700 w sali nr 9 Urzędu Miejskiego w Wyrzysku.

Obecni:

•Radni Rady Miejskiej w Wyrzysku, lista obecności stanowiąca załącznik nr 1

•Maria Bratkowska – Burmistrz Wyrzyska,

•Waldemar Wyczyński – Z-ca Burmistrza,

•Wiesława Krasocka – Sekretarz Miasta i Gminy Wyrzysk

•Ireneusz Subczyński – Radca prawny Urzędu Miejskiego w Wyrzysku.

Kierownicy Referatów Urzędu Miejskiego i samodzielne stanowiska:

•Teresa Mikołajczak – Główny księgowy,

•Regina Witczak – inspektor ds. OZKS, 

•Kamila Bąk – inspektor ds. promocji i rozwoju gminy,

•Wiesław Nowicki – Główny specjalista ds inwestycji i remontów,

•Adam Smełsz - informatyk obsługujący sprzęt nagłaśniająco-rejestrujący,

•Sławomir Mikołajczak – starszy inspektor Straży Miejskiej.

Kierownicy jednostek i zakładów budżetowych:

•Marian Cybulski – dyrektor SAPO,

•Andrzej Chałabiś – dyrektor SAM Wyrzysk,

•Leszek Haufa – Komendant Komisariatu Policji w Wyrzysku.

Inni gości:

•Tomasz Bugajski – Starosta Pilski,

•Barbara Piorunowska – Prezes Towarzystwa Przyjaciół Wyrzyska, 

•Barbara Klóska – Dyrektor Domu Pomocy Społecznej w Falmierowie,

•ks. Edward Siwak – Kosztowo,

•TV Asta

•Sołtysi- lista obecności stanowiąca załącznik nr 2 do protokołu.



Porządek sesji po zmianach:

1. Otwarcie sesji.

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

3. Wybór sekretarza obrad.

4. Przedstawienie porządku sesji.

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

6. Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym 

z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

7. Informacja  Przewodniczącego  Rady Miejskiej  i  Radnych  o  działaniach  podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.

8. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości.

9. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:  

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2009 r.,

2) udzielenia pomocy finansowej Miastu Piła,

3)  zaciągnięcia  kredytu  na  zadanie  inwestycyjne  :  Budowa  centrum  sportowo  – 

rekreacyjnego w Osieku nad Notecią – boisko wielofunkcyjne, teren rekreacyjny,

4)  zaciągnięcia  kredytu  na  zadanie  inwestycyjne  :  Budowa  sieci  kanalizacji  sanitarnej 

z przepompowniami na terenie wsi Żelazno, Dąbki z rurociągiem tłocznym do Osieka nad 

Notecią,

5)  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  przeznaczenia  części  pożyczki  umorzonej  przez 

Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu na zadania 

inwestycyjne realizowane w zakresie ochrony środowiska i gospodarki wodnej,

6) funduszu sołeckiego,

7)  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów  na  okres  3  lat  z  dotychczasowymi 

dzierżawcami nieruchomości,

8) wyrażenia zgody na udzielenie bonifikaty od ceny nieruchomości sprzedawanej w drodze 

bezprzetargowej,

9)  zmieniająca  uchwałę  w sprawie  ustalenia  sieci  prowadzonych  przez  Gminę  Wyrzysk 

publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych,

10) zaliczenia dróg do kategorii i ustalenia przebiegu dróg gminnych,

11)  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  udziałów  w  spółce 

Przedsiębiorstwo Inwestycyjno - Wdrożeniowe „Noteć” Spółka z o.o. w Pile,

12)  zatwierdzenia  planu  pracy  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  na 

II półrocze 2009 r.,
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13)  przyjęcia  planu  pracy  Komisji  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu  i  Spraw Socjalnych  Rady 

Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze 2009 r.,

14) przyjęcia planu pracy Komisji Rolnictwa, Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze 2009 r.,

15) przyjęcia planu pracy Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Miejskiej 

w Wyrzysku na II półrocze 2009 r.,

16)  przyjęcia  planu pracy Komisji  Budżetu i  Finansów Rady Miejskiej  w Wyrzysku na 

II półrocze 2009 r.,

17) przyjęcia planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej w Wyrzysku na 

II półrocze 2009 r.

18) zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Osiek nad 

Notecią na lata 2009-2015”,

19) rozpatrzenia wniosków pokontrolnych Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku.

10. Informacja Przewodniczącego Komisji  Budżetu i  Finansów Rady Miejskiej  w Wyrzysku 

oraz Przewodniczącego Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej w Wyrzysku n.t. 

pozyskania środków pozabudżetowych na realizację zadań na terenie Gminy Wyrzysk. 

11. Informacja Burmistrza Wyrzyska z realizacji uchwały Nr XLII/328/06 z dnia 27 kwietnia 

2006 r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie Miasta i Gminy 

Wyrzysk.

12. Informacja Przewodniczącego Rady o złożonych w okresie międzysesyjnym interpelacjach 

oraz odpowiedziach na te interpelacje.

13. Interpelacje i zapytania radnych.

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

15. Wystąpienia sołtysów.                                                 

16. Wolne głosy i wnioski.

17. Wystąpienie  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  z  apelem  do  Ministra  Sprawiedliwości 

o zaniechanie likwidacji Sądu Grodzkiego w Wyrzysku. 

18. Zakończenie obrad.

1. Otwarcie sesji.

Sesję otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Miejskiej w Wyrzysku – Pan 

Stefan Rymer. Na wstępie przewodniczący poinformował, że o usprawiedliwienie nieobecności 

prosili: Pani Bożena Przydział – kierownik Filii Powiatowego Urzędu Pracy w Wyrzysku, Pani 

Danuta Wojciechowska – dyrektor Zespołu Opieki Zdrowotnej w Wyrzysku oraz radni Rady 
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Miejskiej w Wyrzysku, Pan Leonard Borowczyk i Pan Kazimierz Zieliński.

2.  Stwierdzenie prawomocności obrad.

Przewodniczący  na  podstawie  listy  obecności  stwierdził,  że  w  obradach  uczestniczyło 

12 radnych, tj. 80 % ustawowego składu organu.

Przed  przystąpieniem do kontynuowania  porządku obrad  przewodniczący powiedział,  że  na 

prośbę  Starosty  Pilskiego,  Pana  Tomasza  Bugajskiego  na  sesję  zaproszony  został  ksiądz 

proboszcz  Edward  Wosik  oraz  ksiądz  proboszcz  Edward  Siwak.  Następnie  przewodniczący 

oddał głos Staroście, Panu Tomaszowi Bugajskiemu.

Starosta Pilski, Pan Tomasz Bugajski poinformował, że zakończono trwającą ponad półtora 

roku procedurę obchodzenia 90-tej rocznicy odzyskania Niepodległości przez Polskę i 90 – tej 

rocznicy  Powstania  Wielkopolskiego.  Mieszkańcy  gminy  Wyrzysk  znacząco  pomogli 

w  obchodach  tych  świąt  –  powiedział  starosta  –  i  w  związku  z  tym  decyzją  społecznego 

komitetu  obchodu  tych  rocznic  nadano  specjalne  wyróżnienie  pamiątkowe  dla  osób,  które 

współdziałały  przy  organizacji  świąt  poprzez  wręczenie  medali  wraz  ze  skromnym 

upominkiem. Osobami wyróżnionymi byli: Pani Maria Bratkowska – burmistrz Wyrzyska, Pani 

Stefania Wojtkowiak – prezes Towarzystwa Przyjaciół Dzieci, Pani Bogusława Jagodzińska – 

dyrektor  Szkoły  Podstawowej  w  Wyrzysku  oraz  Pani  Barbara  Piorunowska  –  prezes 

Towarzystwa  Przyjaciół  Wyrzyska.  W  związku  z  powyższym  starosta  odczytał  list 

z podziękowaniem, a następnie wręczył symboliczne medale wraz z podarunkami.

Ponadto  starosta  powiedział,  że  w  powiecie  pilskim  są  dwie  szkoły,  które  noszą  imię 

Powstańców Wielkopolskich , jedna to szkoła w Wyrzyska, a druga gimnazjum w Wysokiej. 

Szkoły  te  w  szczególny  sposób  wyróżniały  się  podczas  obchodów  –  dodał  starosta  – 

i  podziękował  Pani  burmistrz  oraz  Radzie  Miejskiej  w Wyrzysku za  wsparcie  i  pomoc dla 

szkoły w Wyrzysku. 

O godzinie  13 30 na salę  obrad  przybył  radny Rady Powiatu w Pile,  Pan Leszek Partyka, 

którego bardzo serdecznie przywitał przewodniczący Rady.

Następnie  przewodniczący  wyraził  słowa  podziękowania  za  zorganizowanie  pikniku  pn. 

„Rodzinny piknik z Unią Europejską”, której  organizatorem był Urząd Miejski w Wyrzysku 

oraz  Pogotowie  Teatralne  ze  Szczecina.  Przewodniczący  w  szczególności  skierował  słowa 

podziękowania do Pani Kamili Bąk – inspektora ds promocji i rozwoju gminy Wyrzysk, która 

zajęła się organizacją tejże imprezy. 

Ponadto przewodniczący poinformował, że w dniu 21 czerwca br. odbyła się równie znacząca 
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impreza z okazji 100-Lecia Ochotniczej Straży Pożarnej w Osieku n/Not.  

Głos  zabrał  radny,  Pan  Edward  Gaczkowski,  który jest  jednocześnie  prezesem Ochotniczej 

Straży Pożarnej w Osieku n/Not.

Pan Edward Gaczkowski poinformował, że w dniu 21 czerwca br. w Osieku n/Not. odbyły się 

główne uroczystości związane z tym świętem. W związku z nieobecnością niektórych gości 

podczas uroczystości radny podziękował Panu Tomaszowi Bugajskiemu, staroście pilskiemu za 

udzieloną pomoc finansową i materialną kierując stosowny adres. Kolejne podziękowanie radny 

skierował na ręce Pani Kamili Bąk oraz Pana Leszka Haufy, Komendanta Komisariatu Policji 

w Wyrzysku. Ponadto radny dodał, że uroczystość ta nie odbyłaby się bez pomocy koleżanek 

i kolegów radnych oraz Pani burmistrz.

  Przewodniczący podziękował  w imieniu  wszystkich  radnych za  słowa podziękowania,  po 

czym przystąpił do realizacji porządku XXXIII sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku.

 

3. Wybór sekretarza obrad.

Zgodnie  z  przyjętą  zasadą  wg  kolejności  alfabetycznej  na  liście  obecności  sekretarzem 

obrad został radny, Pan Ryszard Janowiak.

4. Przedstawienie porządku sesji.

Przewodniczący  na  wstępie  wniósł  autopoprawkę  polegającą  na  wykreśleniu  pkt  9  dot. 

rozpatrzenia wniosków pokontrolnych Komisji  Rewizyjnej,  ponieważ rozpatrzenie wniosków 

musi  odbyć się  w postaci  uchwały i  stąd przewodniczący zaproponował  przeniesienie  tegoż 

punktu do pkt 10 ppkt kolejnego. 

Następnie burmistrz, Pani Maria Bratkowska zwróciła się z prośba o wprowadzenie do porządku 

obrad w punkcie 10 kolejnego podpunktu poprzez wniesienie projektu uchwały zmieniającej 

uchwałę w sprawie zatwierdzenia Planu Odnowy Miejscowości Osiek n/Not. Na lata 2009 – 

2015.

Przewodniczący  zapytał  kto  z  radnych  jest  za  wprowadzeniem  projektu  uchwały 

zaproponowanego przez Panią burmistrz?

W  wyniku  głosowania  wnioskowana  autopoprawka  przyjęta  została  jednogłośnie,  przy 

11 głosach „za”.

Reasumując przewodniczący poinformował,  że z porządku obrad wykreślony zostanie pkt 9, 

natomiast pkt 10 otrzyma liczbę porządkową 9 i w punkcie tym w pozycji 18 wprowadzony 

zostanie projekt cyt. uchwały, natomiast jako ppkt 19 projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia 

wniosków  pokontrolnych.  W  związku  z  powyższym  każdy  kolejny  punkt  otrzyma  liczbę 
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porządkową o jeden niższą.    

5. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.

Przewodniczący poinformował,  że  każdorazowo protokół  wyłożony był  do wglądu w biurze 

Rady, była zatem możliwość zapoznania się z jego treścią. W związku  z powyższym zapytał czy 

ktoś z radnych chciałby wnieść uwagi do przedstawionego protokołu?

Ze względu na brak uwag zaproponował, aby przyjąć protokół bez jego odczytywania.

Rada  jednogłośnie,  w  obecności  11  radnych  przyjęła  protokół  Nr  XXXII/09  z  dnia 

29 maja 2009 roku.

Przed  przystąpieniem  do  kontynuacji  przyjętego  porządku  obrad  przewodniczący 

poinformował, że w dniu dzisiejszym o godzinie 17 odbędzie się 10-Lecie Chóru Męskiego 

i w związku z tym poprosił o zdyscyplinowanie radnych, tak aby sesja mogła zakończyć się 

przed godziną 17 – stą.

  

6. Sprawozdanie  Burmistrza  z  działalności  w  okresie  międzysesyjnym,  w  tym 

z wykonania uchwał Rady Miejskiej.

W  związku  z  faktem,  iż  sprawozdanie  zostało  przedłożone  radnym  na  piśmie  burmistrz 

zaproponowała ustosunkowanie się do najważniejszych kwestii. 

Dnia 3 czerwca br. w sali widowiskowej w Wyrzysku odbyła się uroczystość nadania imienia 

„Chatka Puchatka” Publicznemu Przedszkou Nr 1 w Wyrzysku. Ponadto w tym dniu burmistrz 

wzięła udział w spotkaniu dotyczącym podsumowania wizytacji  szkoły podstawowej w Osieku 

n/not., w którym udział wziął również wizytator z Kuratorium Oświaty w Poznaniu. Protokół 

z  wizytacji  nie  zawierał  żadnych  zastrzeżeń.  W  dniu  9  czerwca  br.  odbyło  się  spotkanie 

z  przedstawicielami  firmy Winbud w sprawie  budowy wiatrowni  na  ternie  gminy Wyrzysk. 

W  związku  z  powyższym  przedmiotem  spotkania  był  fakt  zmiany  Studium  uwarunkowań 

i  kierunków  zagospodarowania  przestrzennego  gminy  ze  względu  na  upływ  czasu,  nowe 

potrzeby rozwoju gminy, w tym inwestycyjne w kontekście zamiarów inwestycyjnych ww. firmy 

jak  i  innych.  Ponadto  należy  wskazać  na  potrzebę  opracowania  planów  zagospodarowania 

przestrzennego dla kolejnych miejscowości oraz konieczność analizy i oceny obowiązujących 

planów Wyrzyska i Osieka n/Not.. Na działania te – powiedziała burmistrz – konieczne będą 

wysokie nakłady finansowe, jednak istnieje konieczność dokonania tych opracowań.

Dnia 17 czerwca br.  odbyło się zebranie wiejskie sołectwa Konstantynowo podczas, którego 

mieszkańcy  wsi  wnioskowali  o  dalszy  remont  świetlicy  w  Konstantynowie  oraz  budowę 
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nawierzchni asfaltowej w drodze gminnej.

Jednym  z  ważniejszych  wydarzeń  było  spotkanie  wójtów,  burmistrzów  i  prezydenta  Piły 

z  przedstawicielami  WFOŚiGW  w  Poznaniu  w  dniu  18  czerwca  br.  w  sprawie  zawarcie 

porozumienia  dotyczącego  prowadzenia  wspólnej  polityki  gospodarowania  odpadami.  Na 

spotkaniu  tym ustalono,  że  gminy prześlą  uwagi  do projektu tegoż  porozumienia  i  z  naszej 

strony zostało to uczynione – poinformowała burmistrz kończąc swą wypowiedź.

Przewodniczący podziękował pani burmistrz za przedstawienie sprawozdania,po czym zapytał 

radnych czy mają pytania do przedłożonego sprawozdania?

Radny, Pan Lech Ozimina odniósł się do kwestii rozwiązania Sądu Grodzkiego stwierdzając, iż 

termin, w którym były prowadzone rozmowy w tym zakresie był tzw. „musztardą po obiedzie”. 

Radny dodał, że wspominał o tej kwestii już w miesiącu styczniu. Ponadto radny wyraził swój 

żal w stosunku do osób, które mogły w pewien sposób zadziałać na korzyść tej sprawy, a czego 

nie uczyniły.  Następnie radny poruszył  temat Tygodnika Pilskiego,  w którym opisywane jest 

nasze  środowisko,  a  który ma  znikomą sprzedaż  w porównaniu  np.  do Tygodnika  Nowego, 

ponieważ jest jedynie dodatkiem do Dziennika i wychodzi tylko we wtorki.

Burmistrz odpowiedziała, że w kwestii Sądu Grodzkiego to faktycznie radny wspominał o tym 

wcześniej, jednak władze gminy i tak większego wpływu na to czy będzie on dalej funkcjonował 

czy też nie nie mają,  jednak w stosownym czasie został wystosowany apel w tej  kwestii do 

Ministra Sprawiedliwości. Do chwili obecnej rozporządzenie nie zostało podpisane w związku 

z  czym  wystosowany  apel  ma  swą  rację  bytu.  W  kwestii  Tygodnika  Pilskiego  burmistrz 

poinformowała,  że tak naprawdę umowy na tzw. wkładki nie mamy z żadnym tygodnikiem, 

a spotkanie które się odbyło miało jedynie na celu omówienie ewentualnej współpracy. Poza tym 

każda prasa sporządza artykuły, które następnie publikuje i nie zależy to od faktu podpisania 

umowy.

Informację  z  realizacji  uchwał  Wysoka  Rada  otrzymała  na  piśmie  –  przypomniał 

przewodniczący -  i w związku z nie nawiązaniem dalszej dyskusji przewodniczący przystąpił do 

kontynuacji przyjętego porządku obrad. 

Sprawozdanie z działalności burmistrza w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik  nr 3 do 

protokołu, natomiast informacja z realizacji uchwał – załącznik nr 4 do protokołu.       

7. Informacja Przewodniczącego Rady Miejskiej i Radnych o działaniach podejmowanych 

w okresie międzysesyjnym.

Głos  zabrał  przewodniczący  Rady,  który  poinformował,  że  w  dniu  9  czerwca  debata  nt. 
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przekształcenia szpitala w Wyrzysku w spółkę prawa handlowego. Ponadto w dniu 13 czerwca 

br. przewodniczący wziął udział w obchodach 90-tej rocznicy odzyskania Niepodległości oraz 

Powstania  Wielkopolskiego.  Natomiast  w dniach 18 i  19 czerwca br.  przewodniczący wraz 

z  Panią  burmistrz  wziął  udział  w  uroczystości  zakończenia  roku  szkolnego  w  Szkole 

Podstawowej oraz Gimnazjum.

 

8. Wystąpienia radnych Rady Powiatu w Pile oraz innych gości.

Starosta Pilski, Pan Tomasz Bugajski w swej wypowiedzi odniósł się do trzech tematów, które 

były przedmiotem obrad Sesji Rady Powiatu w Pile w dniu 28 czerwca br. Przede wszystkim 

poinformował,  że  Rada  Powiatu  na  wniosek  Zarządu  Powiatu  w  Pile  podjęła  decyzję 

o przedłużeniu terminu podjęcia decyzji co do sposobu funkcjonowania szpitala w Wyrzysku. 

Odbyła się druga część debaty nt. zmian systemu zarządzania szpitala wyrzyskiego. Również na 

sesji podjęta została decyzja co do zabezpieczenia spłacenia długu, który powstał w szpitalu 

w Wyrzysku. Starosta powiedział, że nie jest to wysoki dług, jednak ze względu na samą nazwę 

jest uciążliwy, gdyż jeśli wynik finansowy jest ujemny to jest niekorzystny dla funkcjonowania 

jednostki. Na chwilę obecną powiat czeka na przekazanie środków w celu pokrycia deficytu 

budżetowego z przyznanych przez Ministra Zdrowia na refundację urządzenia rentgen, który 

został  dla  szpitala  zakupiony.  Ponadto  w  związku  z  zamierzeniem  przekształcenia 

funkcjonowania  szpitala  w  Wyrzysku  Starosta  poprosił  przewodniczącego  Rady  Miejskiej 

w  Wyrzysku,  aby  poinformował  powiat  o  wyznaczonym  terminie  sesji  Rady  Miejskiej 

w Wyrzysku celem przedstawienia tematyki w tym zakresie. Następnie Starosta powiedział, że 

pomimo  zagrożeń  i  obaw,  iż  szkoła  w  Wyrzysku  nie  będzie  miała  uczniów,  nabór  został 

zakończony zgodnie z planem. Dwie pełne klasy są zabezpieczone jeśli chodzi o kształcenie, 

natomiast  dwie  inne  o  kształcenie  zawodowe,  wystarcza  więc  to,  aby  kadra  oraz  budynki 

i budowle zostały w pełni wykorzystane. Starosta poinformował,że złożony został wniosek do 

Narodowego  Funduszu  Ochrony Środowiska  na  zmianę  systemu  funkcjonowania  hali  przy 

Zespole Szkół w Wyrzysku. Jest gotowy projekt termomodernizacji, zmiana całego systemu, 

a  w  międzyczasie  powiat  wywalczył  odwodnienie  budynku  poprzez  przeprowadzenie 

dodatkowego drenażu – powiedział  starosta  –  po czym dodał,  że  pozostała  jedynie kwestia 

przeniesienia Poradni psychologiczno – pedagogicznej do budynku szkoły, ponieważ jest taka 

potrzeba.  Kolejną rzeczą poruszoną przez Starostę był fakt braku korespondencji  w sprawie 

likwidacji  Sądu  Grodzkiego  w  Wyrzysku,  którą  Rada  Miejska  wraz  z  Panią  burmistrz 

wystosowała do Ministra Sprawiedliwości.  Starosta powiedział,  że z racji swego stanowiska 

byłby  w  stanie  pomóc,  jednak  brak  informacji  w  tym  zakresie  uniemożliwił  podjęcie 
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jakichkolwiek działań. Na zakończenie dodał, że obwodnica południowa jest aktualna i prace 

rozpoczęte zostaną w tym roku w kierunku od miejscowości Ruda dwutorowo przez Dąbki do 

Osieka n/Not., natomiast drugi etap obejmował będzie odcinek od Osieka n/Not. w kierunku 

Bąkowa i Krostkowa. Na chwilę obecną prace w tym zakresie obejmują ostatni etap jeśli chodzi 

o uzgodnienia z Inspektorem Wojewódzkim Ochrony Przyrody,  które blokowały ponad dwa 

miesiące procedury – powiedział Starosta – dodając, że wyszło to nawet na dobre, ponieważ 

gmina w tym czasie zrobiła kanalizację i w związku z tym można mówić o ul. Leśnej w Osieku 

n/Not. Oraz idąc dalej  w kierunku jaki został zaplanowany. Na tym Starosta zakończył swą 

wypowiedź informując, iż jeśli będą pytania to postara się udzielić odpowiedzi.

W związku z przesunięciem terminu podjęcia decyzji przez Radę Powiatu w Pile w kwestii dot. 

zmiany  systemu  zarządzania  szpitalem  w  Wyrzysku  przewodniczący  Rady  zwrócił  się 

z zapytaniem do starosty czy w związku z faktem, iż w miesiącu lipcu jest przerwa wakacyjna, 

a najbliższa sesja zaplanowana na dzień 28 sierpnia br. czy będzie to wystarczający termin na 

wyrażenie opinii przez Radę Miejską w Wyrzysku w tym zakresie?

Starosta odpowiedział, że będzie to wystarczający termin.

Przewodniczący otworzył dyskusję.

Głos zabrał  radny, Pan Zbigniew Piotrowski,  który zapytał  w jaki sposób będzie przebiegał 

chodnik w Osieku n/Not. Przy ul. Leśnej w związku z budową drogi powiatowej na odcinku 

Ruda – Białośliwie? Czy będzie on z jednej strony czy też z obydwu oraz prosił o wskazanie 

konkretnego miejsca w którym się będzie zaczynał i kończył?

Starosta  odpowiedział,  że  według  planowanej  inwestycji  chodnik  jest  po  jednej  stronie 

i rozważana jest możliwość tylko ul. Leśnej. Jeśli natomiast będzie taka potrzeba, aby był po 

obu stronach to z pewnością powiat zwróci się z prośbą do Pani burmistrz o rozważenie kwestii 

dofinansowania zadania. Jeśli natomiast zostaną zaoszczędzone środki na przetargach – dodał 

starosta  –  to  powiat  sam sfinansuje  zadanie.  Dodał  także,  że  nie  rozważnym  byłoby,  aby 

realizując taką inwestycję nie dokonać budowy chodnika po bu stronach drogi.

Przewodniczący  odnośnie  kwestii  korespondencji  w  sprawie  likwidacji  Sądu  Grodzkiego 

powiedział,  że  takowa  zostanie  przesłana  do  Starosty  z  prośbą  o  ewentualne  podjęcie 

stosownych działań, które być może przyniosą jeszcze pozytywne efekty. 

W  związku  z  nie  kontynuowaniem  dyskusji  w  przedmiotowym  zakresie  przewodniczący 

zamknął przedmiotowy punkt obrad przystępując do kontynuacji przyjętego porządku obrad. 

9. Rozpatrzenie projektów uchwał Rady Miejskiej w Wyrzysku w sprawach:.

1) zmian w budżecie Gminy Wyrzysk na 2009 r.,
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Burmistrz, Pani Maria Bratkowska powiedziała, że projekt uchwały był szczegółowo omawiany 

na posiedzeniach Komisji  i  w związku z  tym przypomniała  jedynie,  że  do najważniejszych 

kwestii w tym zakresie zaliczyć można te, które dotyczyły wprowadzenia dodatkowych sum na 

wydatki  –  boisko  wielofunkcyjne  w  Osieku  n/Not.  I  źródło  sfinansowania  –  przychody 

z  kredytu  oraz  kredyt  dot.  zadania  pn.  kanalizacja  w  Żelaźnie  w  wysokości  400.000. 

Spowodowało to zwiększenie wydatków, gdyż kwota ta wcześniej funkcjonowała w źródłach 

finansowania,  natomiast  w  wydatkach  kwoty  tej  nie  było  –  wyjaśniła  burmistrz.  Jednak 

w  związku  z  wymogami  programu,  do  którego  złożono  wnioski  o  dofinansowanie  należy 

wskazać  pełne  finansowanie  i  w związki  z  tym trzeba  było  wykazać  wydatki  i  źródło  ich 

pokrycia. Ponadto w stosunku do projektu uchwały przedłożonego na posiedzeniach Komisji 

wystąpiła  jeszcze  jedna  zmiana  –  dodała  burmistrz,  która  polegała  na  konieczności 

umieszczenia w budżecie  środków na projekt realizowany przez Miejsko – Gminny Ośrodek 

Pomocy Społecznej współfinansowany środkami z Kapitału Ludzkiego w kwocie 108.974,32 zł. 

Następnie  przewodniczący  Rady poprosił  o  przedstawienie  opinii  Komisji  o  projekcie  cyt. 

uchwały.

Radna, Pani Teresa Pinkowska poinformowała,że Komisje obradujące w dniu 19 czerwca br. tj. 

Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych,  Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja 

Rolnictwa,  Rozwoju  Wsi  i  Ochrony  Środowiska  w  wyniku  głosowania  opowiedziały  się 

pozytywnie  w  kwestii  zaproponowanych  zmian  w  budżecie  Gminy  Wyrzysk  na  2009  rok 

z  wykluczeniem  dwóch  pozycji  dot.  zaciągnięcia  kredytów  bankowych  na  zadania 

inwestycyjne.

Radny, Pan Józef Jasik w imieniu Komisji obradujących w dniu 22 czerwca br. poinformował, 

że  Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego  oraz  Komisja  Budżetu  i  Finansów 

pozytywnie  jednogłośnie  zaopiniowały  projekt  uchwały,  natomiast  Komisja  Rozwoju 

Gospodarczego  przy  jednym  głosie  „za”  i  jednym  „wstrzymującym”  przyjęła  projekt  cyt. 

uchwały.

Przewodniczący otworzył dyskusję nad projektem uchwały.

Dyskusji nie nawiązano. W związku z powyższym przewodniczący przedstawił treść projektu 

uchwały, po czym przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 12 głosach „za”. Uchwała Nr 

XXXIII/249/09 stanowi załącznik nr 5 do protokołu.
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2) udzielenia pomocy finansowej Miastu Piła,

Przewodniczący na wstępie poprosił o przedstawienie opinii do cyt. projektu uchwały.

Radna, Pani Teresa Pinkowska poinformowała,że Komisje obradujące w dniu 19 czerwca br. tj. 

Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych,  Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja 

Rolnictwa, Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do 

cyt. projektu uchwały.

Radny, Pan Józef Jasik w imieniu Komisji obradujących w dniu 22 czerwca br. poinformował, 

że  Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Komisja  Budżetu  i  Finansów  oraz 

Komisja  Rozwoju Gospodarczego wyraziły jednogłośnie  pozytywną opinię  do  cyt.  projektu 

uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

Uchwała  podjęta  została  jednogłośnie,  przy  12  głosach  „za”.  Uchwała  Nr XXXIII/250/09 

stanowi załącznik nr  6 do protokołu.

3)  zaciągnięcia  kredytu  na  zadanie  inwestycyjne  :  Budowa  centrum  sportowo  – 

rekreacyjnego w Osieku nad Notecią – boisko wielofunkcyjne, teren rekreacyjny

Przewodniczący na wstępie przypomniał, że projekt cyt. uchwały był przedmiotem posiedzeń 

Komisji i w związku z powyższym poprosił o przedstawienie opinii.

Radna, Pani  Teresa Pinkowska poinformowała, że Komisje obradujące w dniu 19 czerwca 2009 

r.  w  następujący  sposób  opowiedziały  się  za  nie  wyrażeniem  opinii 

w  przedmiotowej  sprawie  do  czasu  uporządkowania  zapisów  w  Wieloletnim  Planie 

Inwestycyjnym: 

– Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -  „za”  głosowało  2  członków, 

„przeciw” - 1 członek oraz „wstrzymał się” - 1 członek Komisji,

–  Komisja Rewizyjna  - „za” głosowało 2 członków, „przeciw” - 0 oraz 1 członek „wstrzymał 

się” od głosu,

– Komisja Rolnictwa, Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska - głosów „za” oraz „przeciw” nie 

zgłoszono, natomiast 2 członków „wstrzymało się” od głosu. 

Radny, Pan Józef Jasik w imieniu Komisji obradujących w dniu 22 czerwca 2009 r. tj. Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, Komisji Budżetu i Finansów oraz Komisji Rozwoju 

Gospodarczego  poinformował,  że  Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego  oraz 

Komisji Budżetu i Finansów wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały, 
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natomiast Komisja Rozwoju Gospodarczego opowiedziała się            w następujący sposób: 

„za” glosował 1 członek Komisji oraz 1 członek „wstrzymał się” od głosu.

Głos  zabrała  Burmistrz  Wyrzyska,  Pani  Maria  Bratkowska,  która  wyjaśniła,  iż  podjęcie  cyt. 

uchwały jest konieczne, ponieważ trzeba przedstawić całą kwotę finansowania zadania tj. pełną 

kwotę wydatków w planie budżetu wydatków wraz z ich pokryciem. Na chwilę obecną nie ma 

innego rozwiązania jak zaciągnięcie kredytu – powiedziała burmistrz. Jest to rzecz konieczna, 

aby  była  szansa  na  dofinansowanie  zadania  w  kwocie  400.000  zł  z  Programu  Rozwoju 

Obszarów  Wiejskich,  gdzie  są  krótkie  terminy  na  złożenie  dokumentów  i  w  związku 

z powyższym to ostatni moment, aby wymogi te spełnić – oznajmiła burmistrz. Dodała ponadto, 

że jesteśmy po ocenie wniosku w Ministerstwie w kwestii dofinansowania z Programu „Blisko 

boisko” i kwestią dwóch, trzech czy czterech miesięcy jest fakt podpisania umowy na 200.000 

zł. W związku z powyższym może dojść do sytuacji, w której zaciągnięcie kredytu nie będzie 

konieczne, a jeśli stanie się inaczej to będzie to tylko kredyt przejściowy i z budżetu nie zostaną 

wydane środki w wysokości 200.000 zł na cyt. zadanie.

Przewodniczący dodał, że uchwała ta jest konsekwencją zmian w budżecie. Ponadto zgodnie 

z  opiniami  Komisji  należałoby uporządkować  zapisy w Wieloletnim Planie  Inwestycyjnym, 

jednak zaproponował, aby podjąć tę uchwałę, z ważnych przyczyn przedstawionych przez Panią 

burmistrz, natomiast wszelkie uregulowania w WPI zostaną dokonane w terminie późniejszym.

Następnie przewodniczący otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący  Rady  przedstawił  treść  projektu  uchwały,  a  następnie  przystąpiono  do 

głosowania.

Uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 12 głosach „za”. 

Uchwała Nr XXXIII/251/09 stanowi załącznik nr 7  do protokołu. 

4)  zaciągnięcia  kredytu  na  zadanie  inwestycyjne  :  Budowa sieci  kanalizacji  sanitarnej 

z przepompowniami na terenie wsi Żelazno, Dąbki z rurociągiem tłocznym do Osieka nad 

Notecią 

W związku z tym, że projekt uchwały był  przedmiotem posiedzeń Komisji  przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radna, Pani  Teresa Pinkowska poinformowała, że Komisje obradujące w dniu 19 czerwca 2009 

r. w następujący sposób opowiedziały się za nie wyrażeniem opinii w przedmiotowej sprawie do 

czasu uporządkowania zapisów w WPI: 
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– Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych  -  „za”  głosowało  2  członków, 

„przeciw” - 1 członek oraz „wstrzymał się” - 1 członek Komisji,

–  Komisja Rewizyjna  - „za” głosowało 2 członków, „przeciw” - 0 oraz 1 członek „wstrzymał 

się” od głosu,

– Komisja Rolnictwa, Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska - głosów „za” oraz „przeciw” nie 

zgłoszono, natomiast 2 członków „wstrzymało się” od głosu. 

Radny, Pan Józef Jasik w imieniu Komisji obradujących w dniu 22 czerwca 2009 r. tj. Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, Komisji Budżetu i Finansów oraz Komisji Rozwoju 

Gospodarczego  poinformował,  że  Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego  oraz 

Komisji Budżetu i Finansów wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały, 

natomiast  Komisja  Rozwoju  Gospodarczego  w  wyniku  głosowania  opowiedziała  się 

w następujący sposób: „za” glosował 1 członek Komisji oraz 2 członków „wstrzymało się” od 

głosu.

Przewodniczący otworzył dyskusję w przedmiotowym zakresie.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący  Rady  przedstawił  treść  projektu  uchwały,  a  następnie  przystąpiono  do 

głosowania.

Uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 12 głosach „za”. 

Uchwała Nr XXXIII/252/09 stanowi załącznik nr 8  do protokołu.  

5)  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  przeznaczenia  części  pożyczki  umorzonej  przez 

Wojewódzki Fundusz Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu na zadania 

inwestycyjne realizowane w zakresie ochrony środowiska i gospodarki wodnej

W związku z  tym,że  projekt  cyt.  uchwały był  przedmiotem obrad Komisji  przewodniczący 

poprosił o przedstawienie opinii.

Radna, Pani Teresa Pinkowska poinformowała,że Komisje obradujące w dniu 19 czerwca br. tj. 

Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych,  Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja 

Rolnictwa, Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do 

cyt. projektu uchwały.

Radny, Pan Józef Jasik w imieniu Komisji obradujących w dniu 22 czerwca br. poinformował, 

że  Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Komisja  Budżetu  i  Finansów  oraz 

Komisja  Rozwoju Gospodarczego wyraziły jednogłośnie  pozytywną opinię  do  cyt.  projektu 

uchwały.
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Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 12 głosach „za”. Uchwała Nr 

XXXIII/253/09 stanowi załącznik nr 9 do protokołu.

6) funduszu sołeckiego

Głos zabrała burmistrz, Pani Maria Bratkowska, która poinformowała, że podjęcie niniejszej 

uchwały daje możliwości samorządom wsi na decydowanie w sprawach zadań realizowanych 

na  terenie  wsi  do  wysokości  kwot  przysługujących  wsiom o  tym  co  ma  być  realizowane 

i w jakim czasie. Jest to rzecz słuszna – dodała burmistrz – ponieważ władze samorządowe wsi 

będą miały w ten sposób większy wpływ na to co ma być robione, a poza tym część środków 

w myśl zapisów ustawy wróci do budżetu co zwiększy szanse na realizację dodatkowych zadań. 

 Następnie przedstawiono opinie do cyt. projektu uchwały.

 Radna, Pani Teresa Pinkowska poinformowała,że Komisje obradujące w dniu 19 czerwca br. tj. 

Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych,  Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja 

Rolnictwa, Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do 

cyt. projektu uchwały.

Radny, Pan Józef Jasik w imieniu Komisji obradujących w dniu 22 czerwca br. poinformował, 

że  Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Komisja  Budżetu  i  Finansów  oraz 

Komisja  Rozwoju Gospodarczego wyraziły jednogłośnie  pozytywną opinię  do  cyt.  projektu 

uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 12 głosach „za”. Uchwała Nr 

XXXIII/254/09 stanowi załącznik nr 10 do protokołu. 

7)  wyrażenia  zgody  na  zawarcie  kolejnych  umów  na  okres  3  lat  z  dotychczasowymi 

dzierżawcami nieruchomości,

Na wstępie przedstawiono opinie do cyt. projektu uchwały.

Radna, Pani Teresa Pinkowska poinformowała,że Komisje obradujące w dniu 19 czerwca br. tj. 

Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych,  Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja 

Rolnictwa, Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do 

cyt. projektu uchwały.
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Radny, Pan Józef Jasik w imieniu Komisji obradujących w dniu 22 czerwca br. poinformował, 

że  Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Komisja  Budżetu  i  Finansów  oraz 

Komisja  Rozwoju Gospodarczego wyraziły jednogłośnie  pozytywną opinię  do  cyt.  projektu 

uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 12 głosach „za”. Uchwała Nr 

XXXIII/255/09 stanowi załącznik nr 11 do protokołu. 

8)  wyrażenia  zgody  na  udzielenie  bonifikaty  od  ceny  nieruchomości  sprzedawanej 

w drodze bezprzetargowej,

Projekt  cyt.  uchwały  był  również  przedmiotem  posiedzeń  Komisji  i  w  związku  z  tym 

przedstawiono opinie do projektu.

Radna, Pani Teresa Pinkowska poinformowała,że Komisje obradujące w dniu 19 czerwca br. tj. 

Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych,  Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja 

Rolnictwa, Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do 

cyt. projektu uchwały.

Radny, Pan Józef Jasik w imieniu Komisji obradujących w dniu 22 czerwca br. poinformował, 

że  Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Komisja  Budżetu  i  Finansów  oraz 

Komisja  Rozwoju Gospodarczego wyraziły jednogłośnie  pozytywną opinię  do  cyt.  projektu 

uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 12 głosach „za”. Uchwała Nr 

XXXIII/256/09 stanowi załącznik nr 12 do protokołu. 

O  godzinie  1435 salę  obrad  opuścił  radny,  Pan  Piotr  Kuna.  Rada  obradowała  przy  stanie 

11 radnych. 

9) zmieniająca uchwałę w sprawie ustalenia sieci prowadzonych przez Gminę Wyrzysk 

publicznych przedszkoli i oddziałów przedszkolnych w szkołach podstawowych,

Na wstępie przedstawiono opinie do cyt. projektu uchwały.

Radna, Pani Teresa Pinkowska poinformowała,że Komisje obradujące w dniu 19 czerwca br. tj. 

Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych,  Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja 
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Rolnictwa, Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do 

cyt. projektu uchwały.

Radny, Pan Józef Jasik w imieniu Komisji obradujących w dniu 22 czerwca br. poinformował, 

że  Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Komisja  Budżetu  i  Finansów  oraz 

Komisja  Rozwoju Gospodarczego wyraziły jednogłośnie  pozytywną opinię  do  cyt.  projektu 

uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 11 głosach „za”. Uchwała Nr 

XXXIII/257/09 stanowi załącznik nr 13 do protokołu. 

10) zaliczenia dróg do kategorii i ustalenia przebiegu dróg gminnych,

Przewodniczący poprosił o przedstawienie opinii do cyt. projektu uchwały.

Radna, Pani Teresa Pinkowska poinformowała,że Komisje obradujące w dniu 19 czerwca br. tj. 

Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych,  Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja 

Rolnictwa, Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do 

cyt. projektu uchwały z jednoczesnym wykreśleniem w załączniku nr 1 do projektu uchwały 

w pkt 6 działki nr 748/1 oraz uregulowania własności drogi w obrębie Wyrzyska, działki nr 

1068/1 przylegającej  do działki  nr 1066. Ponadto Komisje  wniosły,  aby w przyszłości przy 

zaliczaniu pozostałych dróg do kategorii dróg gminnych uwzględnić działkę nr 748/1 w obrębie 

Wyrzyska.

Radny, Pan Józef Jasik w imieniu Komisji obradujących w dniu 22 czerwca br. poinformował, 

że  Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Komisja  Budżetu  i  Finansów  oraz 

Komisja  Rozwoju Gospodarczego wyraziły jednogłośnie  pozytywną opinię  do  cyt.  projektu 

uchwały z jednoczesnym wykreśleniem w załączniku nr 1 do projektu uchwały w pkt 6 działki 

nr 748/1.

Przewodniczący woli wyjaśnienia poinformował, że zgłoszone uwagi na posiedzeniach Komisji 

zostały  uwzględnione  w  projekcie  uchwały,  jednak  ze  względów  czysto  technicznych 

poprawione materiały nie zostały przekazane radnym.

Następnie przewodniczący otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie.

Głos zabrał radny, pan Józef Jasik, który zapytał   w jakim trybie wybierane są czy robiony jest 

wykaz dróg poprzez kwalifikowanie do kategorii dróg gminnych, gdyż na chwilę obecną nie 

wszystkie drogi są ujęte, a będę ujmowane w następnych etapach?
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Burmistrz powiedziała, że jest jeszcze wiele dróg do uporządkowania, natomiast te, które ujęte 

zostały w cyt.  projekcie  to  te  drogi,  które  do  chwili  obecnej  uporządkowano.  Jak  również 

szczególną  uwagę  przywiązywano  do  działki,  która  jest  potrzebna  pod  budowę  ścieżki 

rowerowej.  Kolejne  są  w  przygotowaniu  i  jak  tylko  dokumentacja  będzie  gotowa  to  będą 

kolejne uchwały z propozycjami zmieniającymi do przyjęcia – wyjaśniła burmistrz.

Radny, Pan Józef Jasik zapytał czy w takim razie można zgłaszać propozycje takich dróg?

Burmistrz odpowiedziała, że jeśli będzie utworzona ewidencja dróg to będzie idealny porządek, 

jednak  jest  ona  na  etapie  opracowywania.  Jeśli  droga,  która  nie  została  ujęta  będzie 

kwalifikowała  się  do  kategorii  dróg  gminnych  to  każdy wniosek  będzie  do  rozpatrzenia  – 

dodała burmistrz.

Dalszej dyskusji nie nawiązano.

W związku  z  powyższym  przewodniczący  przedstawił  treść  projektu  uchwały,  a  następnie 

przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 11 głosach „za”. Uchwała Nr 

XXXIII/258/09 stanowi załącznik nr 14 do protokołu.  

  

11)  zmieniająca  uchwałę  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  zbycie  udziałów  w  spółce 

Przedsiębiorstwo Inwestycyjno - Wdrożeniowe „Noteć” Spółka z o. o. w Pile,

Na wstępie przedstawiono opinie do cyt. projektu uchwały.

Radna, Pani Teresa Pinkowska poinformowała,że Komisje obradujące w dniu 19 czerwca br. tj. 

Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych,  Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja 

Rolnictwa, Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do 

cyt. projektu uchwały.

Radny, Pan Józef Jasik w imieniu Komisji obradujących w dniu 22 czerwca br. poinformował, 

że  Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Komisja  Budżetu  i  Finansów  oraz 

Komisja  Rozwoju Gospodarczego wyraziły jednogłośnie  pozytywną opinię  do  cyt.  projektu 

uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 11 głosach „za”. Uchwała Nr 

XXXIII/259/09 stanowi załącznik nr 15 do protokołu. 

O godzinie 1450 przewodniczący ogłosił 10 minutową przerwę w obradach.

O godzinie 1505 obrady wznowiono przy stanie 12 radnych. 
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12)  zatwierdzenia  planu pracy  Komisji  Rewizyjnej  Rady Miejskiej  w Wyrzysku na II 

półrocze 2009 r.,

Przewodniczący poinformował,  że cyt.  projekt uchwały był przedmiotem posiedzeń Komisji 

i w związku z tym poprosił o przedstawienie opinii do projektu uchwały.

Radna, Pani Teresa Pinkowska poinformowała,że Komisje obradujące w dniu 19 czerwca br. tj. 

Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych,  Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja 

Rolnictwa, Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do 

cyt. projektu uchwały.

Radny, Pan Józef Jasik w imieniu Komisji obradujących w dniu 22 czerwca br. poinformował, 

że  Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Komisja  Budżetu  i  Finansów  oraz 

Komisja  Rozwoju Gospodarczego wyraziły jednogłośnie  pozytywną opinię  do  cyt.  projektu 

uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 12 głosach „za”. Uchwała Nr 

XXXIII/260/09 stanowi załącznik nr 16 do protokołu.

 

13) przyjęcia planu pracy Komisji Oświaty, Zdrowia, Sportu i Spraw Socjalnych Rady 

Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze 2009 r.,

W związku  z  tym,  że  projekt  cyt.  uchwały  był  przedmiotem posiedzenia  Komisji  w  dniu 

19 czerwca br. przewodniczący poprosił o przedstawienie opinii.

Radna, Pani Teresa Pinkowska poinformowała,że Komisje obradujące w dniu 19 czerwca br. tj. 

Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych,  Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja 

Rolnictwa, Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do 

cyt.  projektu uchwały z jednoczesnym uwzględnieniem zmiany brzmienia pkt 1 w miesiącu 

październiku:  „1.  Informacja  PUP  w  Pile  o  stanie  bezrobocia  z  uwzględnieniem  Gminy 

Wyrzysk  i  zawodów,  w  których  występuje  największe  bezrobocie  za  II  półrocze  2008  r. 

i I półrocze 2009 r.”.

Przewodniczący Rady poinformował,  że załącznik nie  został  wymieniony,  jednak zmiana ta 

została  uwzględniona  i  stosowne  wystąpienie  zostanie  przygotowane  i  przesłane  do 

Powiatowego Urzędu Pracy w Pile.

Następnie przewodniczący otworzył dyskusję w przedmiotowym zakresie.

Głos zabrał radny, Pan Zbigniew Piotrowski, który złożył wniosek, aby w miesiącu sierpniu 
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dodać punkt dot. obiektów sportowych celem zapoznania się przez Komisję z tymi obiektami 

i w razie złożenia przez prezesów klubów wniosków poparcia ich.

W związku z powyższym przewodniczący zapytał czy wniosek radnego ma na celu dopisanie 

w załączniku do projektu uchwały w miesiącu sierpniu określonego punktu? Jeśli tak to prosił 

o podanie jego brzmienia.

Radny,  Pan  Zbigniew  Piotrowski  zaproponował  następujący  zapis:  „Przegląd  obiektów 

sportowych wraz z wnioskami dot. potrzeb remontowych”.

Głos zabrała radna, Pani Teresa Pinkowska, która zapytała czy w związku z tym, że Komisja 

Oświaty, która ma w swoim zakresie działkę „sport” i interesowała się uczniowskimi klubami 

sportowymi, natomiast obiekty sportowe oraz związane z tym inne sprawy przejęła Rada Sportu 

czy włączyć to do Komisji Oświaty czy Rada Sportu będzie  wnioskowała przed planowaniem 

budżetu?   

Burmistrz, Pani Maria Bratkowska wyjaśniła, że Rad Sportu jest odrębnym organem doradczym 

opiniującym, który ma swoje uprawnienia wynikające z ustawy o kulturze fizycznej i nic nie 

stoi na przeszkodzie, aby Komisja Oświaty zajmowała się tego typu sprawami i przedkładała 

wnioski adekwatne do potrzeb.

Wobec  powyższego  przewodniczący  zapytał  kto  jest  za  wprowadzeniem  autopoprawki 

polegającej na wprowadzeniu w miesiącu sierpniu zapisu „Przegląd obiektów sportowych wraz 

z wnioskami dotyczącymi potrzeb remontowych”. 

Autopoprawka przyjęta została jednogłośnie, przy 12 głosach „za”.

Następnie przystąpiono do glosowania nad projektem uchwały wraz z przyjętą autopoprawką.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 12 głosach „za”. Uchwała Nr 

XXX/261/09 stanowi załącznik nr 17 do protokołu.

14) przyjęcia planu pracy Komisji Rolnictwa, Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska Rady 

Miejskiej w Wyrzysku na II półrocze 2009 r.,

W związku  z  tym,  że  projekt  cyt.  uchwały  był  przedmiotem posiedzenia  Komisji  w  dniu 

19 czerwca br. przewodniczący poprosił o przedstawienie opinii.

Radna, Pani Teresa Pinkowska poinformowała,że Komisje obradujące w dniu 19 czerwca br. tj. 

Komisja  Oświaty,  Zdrowia,  Sportu  i  Spraw  Socjalnych,  Komisja  Rewizyjna  oraz  Komisja 

Rolnictwa, Rozwoju Wsi i Ochrony Środowiska wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do 

cyt.  projektu  uchwały  z  jednoczesną  propozycją  przemyślenia  tematyki  zapisanej  w  pkt  1 

w miesiącu październiku lub wniesienia ewentualnej poprawki na sesji Rady Miejskiej.
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W  związku  z  powyższym  przewodniczący  przytoczył  punkt  1  zapisany  w  miesiącu 

październiku, a następnie oddał głos radnemu, Panu Krzysztofowi Bartkus.

Radny,  Pan  Krzysztof  Bartkus  wystąpił  z  propozycją  wykreślenia  pkt  1  w  miesiącu 

październiku i zastąpić go punktem w brzmieniu: „Informacja o stanie dróg gminnych przed 

okresem zimowym – posiedzenie wyjazdowe”.

W  odpowiedzi  na  propozycję  radnego  Pana  Bartkusa  głos  zabrał  radny,  Pan  Edward 

Gaczkowski,  który  poinformował,  że  Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego  w 

miesiącu listopadzie w punkcie 1 również będzie proponowała temat pn. „Ocena w zakresie 

przygotowania dróg i chodników do okresu zimowego – posiedzenie wyjazdowe.” 

W  związku  z  propozycją  radnego,  Pana  Krzysztofa  Bartkusa  przewodniczący  zapytał  kto 

przedstawi informację w/w zakresie? 

Głos  zabrał  radca  prawny,  Pan  Ireneusz  Subczyński,  który wyjaśnił,  że  zapewne zamiarem 

Komisji było dokonanie lustracji dróg gminnych.

W związku z powyższym przewodniczący zaproponował, aby zmienić brzmienie z „informacji” 

na  „przegląd”.  Ponadto  dodał,  że  bardziej  właściwą  w  tym  zakresie  będzie  Komisja 

Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego  i  w  związku  z  tym  zaproponował,  aby  dojść  do 

porozumienia.

Radny, Pan Krzysztof Neumann zaproponował, aby wykreślić pkt 1 w miesiącu październiku i 

pozostawić  przewodniczącemu  Komisji  Rolnictwa,  Rozwoju  Wsi  i  Ochrony  Środowiska 

możliwość wprowadzenia informacji. Był to wniosek formalny.

Wobec  powyższego  przewodniczący  oznajmił,  iż  są  dwa  wnioski  formalne,  pierwszy  dot. 

wykreślenia  pkt  1  i  zastąpienia  go  innym  brzmieniem,  natomiast  drugi  dalej  idący  dot. 

wykreślenia  pkt  1  i  pozostawienie  możliwości  wprowadzenia  informacji  przewodniczącemu 

Komisji. Kontynuując przewodniczący poddał pod głosowanie wniosek dalej idący czyli dot. 

wykreślenia  pkt  1  pozostawienia  możliwości  wprowadzenia  informacji  przewodniczącemu 

Komisji.

W  wyniku  głosowania  wniosek  przyjęty  został  przy  11  głosach  „za”  i  przy  1  głosie 

„przeciwnym”.

W związku z nie zgłoszeniem innych propozycji zmian przewodniczący poddał pod głosowanie 

projekt uchwały wraz z przyjętym wnioskiem formalnym.

Uchwała  podjęta  została  jednogłośnie,  przy  12  głosach  „za”.  Uchwała  Nr  XXXIII/262/09 

stanowi załącznik nr 18 do protokołu.
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15) przyjęcia planu pracy Komisji Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego Rady Miejskiej 

w Wyrzysku na II półrocze 2009 r.,

Również ten projekt uchwały był przedmiotem Komisji obradujących w dniu 22 cz\erwca br. 

i w związku z tym przewodniczący poprosił o przedstawienie opinii.

Radny, Pan Józef Jasik w imieniu Komisji obradujących w dniu 22 czerwca br. poinformował, 

że  Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Komisja  Budżetu  i  Finansów  oraz 

Komisja  Rozwoju Gospodarczego wyraziły jednogłośnie  pozytywną opinię  do  cyt.  projektu 

uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 12 głosach „za”. Uchwała Nr 

XXXIII/263/09 stanowi załącznik nr 19 do protokołu.

16) przyjęcia planu pracy Komisji Budżetu i Finansów Rady Miejskiej w Wyrzysku na 

II półrocze 2009 r.,

Radny, Pan Józef Jasik w imieniu Komisji obradujących w dniu 22 czerwca br. poinformował, 

że  Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Komisja  Budżetu  i  Finansów  oraz 

Komisja  Rozwoju Gospodarczego wyraziły jednogłośnie  pozytywną opinię  do  cyt.  projektu 

uchwały.

Następnie przewodniczący otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie.

Radny,  Pan  Ryszard  Janowiak  zaproponował,  aby  w  miesiącu  sierpniu  w  pkt  1  dopisać 

„MGOPS za I półrocze 2009 roku”.

Następnie  radna,  Pani  Teresa  Pinkowska  zwróciła  się  z  prośbą  o  ponowne  powtórzenie 

propozycji radnego, gdyż Komisja Oświaty w miesiącu kwietniu miała informację z MGOPS i 

w związku z tym radna nie chciałaby, aby informacje się powtórzyły.

Radny Janowiak wyjaśnił,  że informacja ta  dotyczy analizy kosztów MGOPS za I  półrocze 

2009 r.

W związku z powyższym radna wyjaśniła, że informacja ta dotyczyła kwestii unijnych i wobec 

tego informacje się nie powtórzą.

Przewodniczący poddał pod głosowanie zaproponowaną autopoprawkę.

W wyniku  głosowania  autopoprawka  przyjęta  została  jednogłośnie,  przy  12  głosach  „za”. 

Następnie przystąpiono do głosowania nad projektem uchwały wraz z przyjętą poprawką.

Uchwała  podjęta  została  jednogłośnie,  przy  12  głosach  ”za”.  Uchwała  Nr XXXIII/264/09 
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stanowi załącznik nr 20 do protokołu.   

  

17) przyjęcia planu pracy Komisji Rozwoju Gospodarczego Rady Miejskiej w Wyrzysku 

na  II półrocze 2009 r.

Radny, Pan Józef Jasik w imieniu Komisji obradujących w dniu 22 czerwca br. poinformował, 

że  Komisja  Bezpieczeństwa  i  Porządku  Publicznego,  Komisja  Budżetu  i  Finansów  oraz 

Komisja  Rozwoju Gospodarczego wyraziły jednogłośnie  pozytywną opinię  do  cyt.  projektu 

uchwały.

Następnie przewodniczący otworzył dyskusję w przedmiotowej sprawie.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 12 głosach „za”. Uchwała 

Nr XXXIII/265/09 stanowi załącznik nr 21 do protokołu.

 

18) zmieniająca uchwałę w sprawie zatwierdzenia „Planu Odnowy Miejscowości Osiek 

nad Notecią na lata 2009-2015”,

Na  wstępie  przewodniczący  poinformował,że  intencja  przedstawienia  cyt.  uchwały  była 

zgłoszona przez Panią burmistrz na posiedzeniu Komisji w dniu 19 czerwca br. i w związku 

z  powyższym poprosił  radną,  Panią  Teresę  Pinkowską  o  przedstawienie  opinii  do  projektu 

uchwały.

Radna,  Pani  Teresa  Pinkowska  poinformowała,  że  Komisje  zapoznały   się  z  informacją 

w  przedmiotowym  zakresie  przez  Panią  Burmistrz,  jednak  nie  wyraziły  opinii  poprzez 

głosowanie.

Radny, Pan Józef Jasik w imieniu Komisji obradujących w dniu 22 czerwca br. poinformował, 

że Komisja Bezpieczeństwa i Porządku Publicznego, Komisja Budżetu i Finansów oraz Komisja 

Rozwoju Gospodarczego wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do cyt. projektu uchwały.

Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

W wyniku głosowania uchwała podjęta została jednogłośnie, przy 12 głosach „za”. Uchwała Nr 

XXXIII/266/09 stanowi załącznik nr 22 do protokołu.
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19)  rozpatrzenia  wniosków  pokontrolnych  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej 

w Wyrzysku.

Przewodniczący powiedział, że projekt cyt. uchwały nie był przedmiotem posiedzeń Komisji, 

ponieważ  Komisje  rozpatrywały  wnioski  pokontrolne  Komisji  Rewizyjnej  Rady  Miejskiej. 

Jednakże  projekt  uchwały  zawiera  wnioski  pokontrolne  nad  którymi  obradowały  Komisje 

i w związku z tym poprosił o przedstawienie opinii.

Radna, pani Teresa Pinkowska poinformowała,że Komisje obradujące w dniu 19 czerwca br. 

wyraziły jednogłośnie pozytywną opinię do przedstawionych wniosków pokontrolnych.

Radny, Pan Józef Jasik poinformował,że Komisje obradujące w dniu 22 czerwca br.  przyjęły 

wnioski pokontrolne Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Wyrzysku.

Przewodniczący  wyjaśnił,  że  zmiana  polegająca  na  rozpatrzeniu  wniosków  pokontrolnych 

w formie uchwały spowodowana jest faktem, iż wnioski pokontrolne muszą być przyjęte w tej 

właśnie formie.

 Dyskusji nie nawiązano.

Przewodniczący przedstawił treść projektu uchwały, a następnie przystąpiono do głosowania.

W  wyniku  głosowania  uchwała  podjęta  została  przy  10  głosach  „za”  i  2  głosach 

„wstrzymujących”. Uchwała Nr XXXIII/267/09 stanowi załącznik nr 23 do protokołu.

10.  Informacja  Przewodniczącego  Komisji  Budżetu  i  Finansów  Rady  Miejskiej  w 

Wyrzysku  oraz  Przewodniczącego  Komisji  Rozwoju  Gospodarczego  Rady  Miejskiej  w 

Wyrzysku  n.t.  pozyskania  środków  pozabudżetowych  na  realizację  zadań  na  terenie 

Gminy Wyrzysk. 

Głos  zabrał  radny,  Pan  Ryszard  Janowiak,  który przedstawił  informację  w przedmiotowym 

zakresie w następującym brzmieniu:

„ W dniu 16 stycznia 2009 r. Zarząd Województwa Wielkopolskiego ogłosił nabór wniosków o 

przyznanie pomocy dla Działania „Odnowa i rozwój wsi” realizowanego w ramach Programu 

Rozwoju Obszarów Wiejskich na lata 2007-2013, który trwał od 2 lutego do 1 kwietnia br. 

Gmina  Wyrzysk  przystąpiła  do  naboru  i  w  dniu  1  kwietnia  2009  r.  złożyła  w  Urzędzie 

Marszałkowskim  Województwa  Wielkopolskiego  wniosek  o  dofinansowanie  inwestycji  pn. 

„Budowa centrum sportowo – rekreacyjnego w Osieku n. Not. - boisko wielofunkcyjne, teren 

rekreacyjny”.  Całkowita  kwota  operacji  (inwestycji)  712.491,86  zł,  w  tym  koszty 

kwalifikowalne – 702.930,56zł, a wnioskowana kwota dofinansowana  -500.000 zł.

Innych naborów wniosków o dofinansowanie z programów unijnych na które kwalifikowałyby 
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się nasze inwestycje dotychczas nie zgłoszono. Jednakże oprócz wniosków o dofinansowanie z 

UE  zostały  złożone  dwa  wnioski  o  dofinansowanie  inwestycji  gminnych  z  programów 

rządowych:

- w dniu 17 marca br. wpłynął wniosek do Ministra Sportu na budowę boiska wielofunkcyjnego 

w  Osieku  nad  Notecią  z  programu  budowy ogólnodostępnych  boisk  wielofunkcyjnych  dla 

dzieci i młodzieży, z wnioskowaną kwotą dofinansowania w wysokości 200.000 zł.,

 - w dniu 20 marca br. złożony został wniosek do Ministra Sportu za pośrednictwem Urzędu 

Marszałkowskiego w Poznaniu na budowę kompleksu boisk Orlik 2012 w Wyrzysku w ramach 

programu „Moje boisko – Orlik 2012”, z wnioskowaną kwotą dofinansowania 333.000 zł. Na 

zaplanowaną drugą transzę dofinansowania z budżetu Województwa Wielkopolskiego w kwocie 

333.000 zł została podpisana jednostronnie przez panią burmistrz umowa i odesłana do Urzędu 

Marszałkowskiego w Poznaniu w celu jej podpisania.

Ponadto  w  dniu  29  stycznie  2009  r.  podpisana  została  umowa  pomiędzy  Gminą  Wyrzysk 

a Wojewódzkim Funduszem Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Poznaniu w zakresie 

przygotowania  indywidualnego  projektu  kluczowego  w  ramach  priorytetu  III.  Umowa  nie 

stanowi  umowy  przedwstępnej  do  umowy  o  dofinansowanie  Projektu,  a  określa  zasady 

postępowania  w  celu  prawidłowego  przygotowania  Indywidualnego  Projektu  Kluczowego 

„Ochrona wód zlewni rzeki Noteć- aglomeracja Wyrzysk” do realizacji w ramach WRPO, wg 

załączonego harmonogramu przygotowania projektu. Z realizacji harmonogramu składane są 

comiesięczne  sprawozdania  do  WFOŚiGW  w  Poznaniu.  Powyższy  projekt  został 

zakwalifikowany do realizacji  w ramach Projektu Kluczowego dla WRPO poza preselekcją, 

a złożenie wniosku o dofinansowanie zaplanowane jest do dnia 15 stycznia 2010 r. 

Następnie głos zabrał radny, Pan Józef Jasik, który potwierdził informacje przedstawione przez 

radnego, Pana Ryszarda Janowiaka. Radny powiedział,  że mowa jest  o pozyskaniu środków 

pozabudżetowych  tzw.  „unijnych”  lub  „budżetu  państwa”i  takie  środki  jako  fizyczne  na 

rachunek bankowy gminy na dzień 31 mają br. nie wpłynęły. Natomiast gmina wykonuje szereg 

czynności, które zmierzają do tego, aby takie środki pozyskać. Wymienione przez przedmówcę 

podstawowe  zadania  jak:  Ochrona  wód  zlewni  rzeki  Noteć,  budowa  centrum  sportowo  – 

rekreacyjnego  w  Osieku  n.Not,  oraz  budowa  boiska  wielofunkcyjnego  Orlik  w  Wyrzysku 

stanowią  namiastkę  wstępnych gwarancji  iż  środki  takie  gmina  uzyska  – powiedział  radny. 

Byłyby to pierwsze środki zewnętrzne unijne i z budżetu państwa, które jako gmina byśmy 

pozyskali – oznajmił radny. Kontynuując dalej  radny powiedział,  że etap zaawansowania na 

poszczególnych  zadaniach  jest  różny  –  od  przedwstępnej  preumowy  dot.  przygotowania 
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indywidualnego  projektu  kluczowego  odnośnie  „Ochrony  wód  zlewni  rzeki  Noteć”  do 

podpisanych umów z Urzędem Marszałkowskim na dofinansowanie boiska wielofunkcyjnego 

Orlik 2012 w kwocie 333.000 zł. Radny poinformował, że przygotowywane są kolejne wnioski 

do pozyskiwania tych środków. Jednak  dopiero najbliższe miesiące wykażą czy wnioski te będą 

skuteczne i czy przyniesie to pożądany efekt – dodał na zakończenie przewodniczący Komisji 

Rozwoju Gospodarczego.  

Przewodniczący podziękował przewodniczącym Komisji za przedstawienie informacji, po czym 

otworzył dyskusję w przedmiotowym zakresie.

Dyskusji nie nawiązano.

Informacja przyjęta została jednogłośnie, przy 12 głosach „za”.

11.  Informacja  Burmistrza  Wyrzyska  z  realizacji  uchwały  Nr  XLII/328/06  z  dnia 

27 kwietnia 2006 r. w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i  porządku na terenie 

Miasta i Gminy Wyrzysk.

W związku z faktem, iż wszyscy radni otrzymali informację w formie pisemnej przewodniczący 

uznał za niezasadne przedstawianie jej w formie ustnej.

Dyskusji nie nawiązano.

Informacja przyjęta została jednogłośnie, przy 12 głosach „za”.

Informacja stanowi załącznik nr 24 do protokołu.

12.Informacja  Przewodniczącego  Rady  o  złożonych  w  okresie  międzysesyjnym 

interpelacjach oraz odpowiedziach na te interpelacje.

Przewodniczący poinformował,  że  stosownie  do  §  37  ust.  4  Statutu  Gminy radnemu służy 

prawo  składanie  interpelacji  na  sesjach,  a  w  okresie  międzysesyjnym  pisemnie  na  ręce 

przewodniczącego Rady. Interpelacja taka została złożona w dniu 2 czerwca br. przez radnego, 

Pana Lecha Oziminę, która dotyczyła naprawy dziur w ulicach Pocztowa i Grunwaldzka po 

przełomach zimowych oraz naprawy chodników po prawej stronie przy ul. Pocztowej, gdzie 

cztery  osoby złamały  nogę.  Stosownie  do  zacytowanego  wcześniej  paragrafu  –  powiedział 

przewodniczący  –  interpelacja  została  przekazana  Pani  burmistrz.  W ustawowym  terminie 

udzielona  została  pisemna  odpowiedź  na  ręce  przewodniczącego  oraz  radnego,Pana  Lecha 

Oziminy.  W związku  z  powyższym  przewodniczący  zapytał  radnego  czy  jest  zadowolony 

z uzyskanej odpowiedzi? 

Radny,  Pan  Lech  Ozimina  odpowiedział,  że  na  tak  zadane  pytanie  oczekuje  zapisu,który 

w odpowiedzi się znalazł i wtedy być może radny na kolejnej sesji odpowie. Ponadto radny 
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powiedział, aby nie gonić po nocach Straży Miejskiej z dostarczeniem pism, ponieważ to nie 

była tak pilna sprawa, a w cywilizowanym świecie rzeczy takie załatwia się do godziny 1600. 

W  związku  z  powyższym  przewodniczący  zwrócił  się  do  Pani  burmistrz  z  prośbą,  aby 

dochowywała ustawowych terminów w sposób taki, by nie niepokoić radnych jeśli faktem jest 

to o czym mówił radny, Pan Lech Ozimina.

Burmistrz  powiedziała,  że  nie  jest  do  końca  przekonana  czy  to  właśnie  Straż  Miejska 

dostarczyła  odpowiedź  radnemu,  gdyż  miał  to  pismo  dostarczyć  goniec.  Odnośnie  terminu 

złożenia odpowiedzi burmistrz wyjaśniła, że sytuacja taka miała miejsce z uwagi na chorobę 

osoby, która zajmuje się drogami, a która nie udzieliła odpowiedzi. Burmistrz dopowiedziała, że 

inspektor zajmujący się drogami w odpowiedzi którą przygotował wskazał, że do Urzędu nie 

wpłynęło żadne zgłoszenie szkody w postaci złamania nogi czy innego uszczerbku na zdrowiu.

Radny, Pan Lech Ozimina dodał, że jeżeli będzie taka potrzeba to posłuży nazwiskami osób, 

które uszczerbku takiego doznały.

Przewodniczący oświadczył,  że więcej interpelacji  nie wpłynęło,  w związku z tym zamknął 

przedmiotowy punkt obrad.

     

13.Interpelacje i zapytania radnych.

Radny, Pan Krzysztof Neumann interpelował o:

1) wystosowanie pisma do Zakładu Energetyki „Enea” w sprawie ustawienia trzech lamp na 

drodze w kierunku Domu Pomocy Społecznej w Falmierowie,

2) wystosowanie  pisma  do  Wojewódzkiego  Zarządu  Dróg  w  sprawie  drogi  Krzyżówka  – 

Łobżenica odnośnie budowy chodnika na odcinku od przystanku do groty oraz od przystanku 

w Falmierowie do posesji Pana Mreły,

3) wystosowanie  pisma do  Wojewódzkiego  Zarządu  Dróg w związku  z  licznymi  skargami 

rolników o zbyt wąski wjazd na pola w miejscowości Falmierowo,

4) zwrócenie się do kierownika budowy obwodnicy z prośbą o wywiezienie „czarnej” ziemi na 

boisko w Falmierowie,

5) wystosowanie  pisma  do  Burmistrza  Wysokiej  odnośnie  uporządkowania  drogi  od 

Falmierowa przez Młotkówko do Młotkowa poprzez wycinkę krzaków, które uniemożliwiają 

przejazd tę drogą.

Ponadto radny zapytał na jakim etapie jest droga Motkówko – Auguścin? Kiedy nastąpi wylanie 

asfaltu oraz zwrot środków z FOGR-u?
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Radny,  Pan  Józef  Jasik wystąpił  z  zapytaniem do  jakiej  kategorii  dróg  zaliczony  zostanie 

odcinek drogi Kosztowo – Ruda ze względu na koszty utrzymania tej drogi oraz jej renowację.

Radny, Pan Edward Gaczkowski zapytał:

1)  na jakim etapie realizowane są wnioski z zebrania wiejskiego w Bąkowie odnośnie podjazdu 

na przejazdy kolejowe?

2) jak wygląda sytuacja ze zgłoszoną formą rozbiórki budynku kolejowego przy ul. Leśnej 27 

w Osieku n/Not., który jest  pusty i zdewastowany.

Radny zwrócił się również z prośbą o podjęcie stosownych działań w celu poprawy przejazdu 

drogą wojewódzką przez miejscowość Osiek nad Notecią.

Radny, Pan Lech Ozimina interpelował o określenie bliższego terminu łatania dziur na ulicach 

wskazanych przez radnego w pisemnej interpelacji. 

Radna, Pani Teresa Pinkowska wystąpiła z zapytaniem do kogo należy sprzątanie przystanków 

autobusowych  oraz  czy  podjęte  zostały  jakiekolwiek  działania  celem poszerzenia  drogi  na 

odcinku od piekarni do Skansenu w Osieku n/Not. ? 

Ponadto  radna  interpelowała  o  dokonanie  przeglądu  znaków na  terenie  Osieka  n/Not.  oraz 

ustawienie znaku ograniczającego prędkość na ul. Różanej.

Wiceprzewodnicząca, Pani Łucja Rusiecka w związku z wyrażeniem chęci utworzenia  przez 

młodzież  klubu  przy  boisku  „Łobzonka”  zapytała  czy  boisko  przy klubie  „Łobzonka”  jest 

dzierżawione przez klub czy należy do mieszkańców Wyrzyska? 

Wiceprzewodniczący, Pan Zbigniew Piotrowski zapytał na jakim etapie jest budowa drogi przy 

ul. Szkolnej i Słowiańskiej w Osieku n/Not. oraz budowa chodnika przy ul. XX-Lecia?

 Radny zwrócił  się również z prośbą o wykoszenie placu przy Ośrodku Zdrowia w Osieku 

n/Not., na którym znajduje się przepompownia ścieków, czyli od strony posesji Pana Kawki.

Radny,  Pan  Eligiusz  Komarowski wnioskował,  aby  w  okresie  wakacji,  chociaż  w  okresie 

jednego miesiąca w godzinach od 12 do 16, zwolnić z opłat za korzystanie z basenu młodzież 

szkolną Szkoły Podstawowej i Gimnazjum.  

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania.

Odpowiadając na interpelację radnego, Pana Krzysztofa Neumanna odnośnie lamp przy drodze 

do Domu Pomocy Społecznej  w Falmierowie burmistrz  poinformowała,  że jest  opracowany 

kosztorys, również do lamp zaplanowanych na ten rok w innych miejscach. Na chwilę obecną – 

powiedziała burmistrz – jesteśmy na etapie uzyskiwania warunków z Eneii i jest to już jedynie 

kwestią formalności. Odnośnie chodnika przy drodze wojewódzkiej Krzyżówka – Łobżenica – 
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burmistrz powiedziała, że trudno jest się wypowiedzieć czy miał on być w dokumentacji czy 

nie, ponieważ jest to zadanie województwa. Plany wycinek dróg były uzgodnione co najmniej 

trzy lata wcześniej – dodała – i domaganie się kolejnych wycinek jest problemem, ponieważ 

dokumentacja  jest  przygotowana,  natomiast  więcej  informacji  w  tym zakresie  posiada  Pan 

Kamer,  który zajmuje  się  m.in.  wycinką  drzew.  Jednak jeśli  pismo jest  w stanie  pomóc to 

zostanie  takowe wystosowane  –  oznajmiła  burmistrz.  W kwestii  zjazdów do  pól  burmistrz 

stwierdziła, że zapytać może, jednak nie sądzi czy to coś zmieni, gdyż przy drodze krajowej nr 

10 są równie wąskie zjazdy, a skoro tak jest to spełnia to zapewne jakieś normy i ustawowe 

wymogi. Odnośnie drogi Młotkówko – Dobrzyniewo i Auguścin oraz ul. Słowiańska burmistrz 

powiedziała, że są to drogi, które przyjęte zostały jako inwestycje do realizacji i są na etapie 

realizacji umów o dokumentację. 

W odpowiedzi na interpelację radnego, Pana Józefa Jasika burmistrz powiedziała, że z mocy 

ustawy droga na odcinku Kosztowo – Ruda będzie własnością gminy.

W kwestii rozbiórki budynku PKP w Bąkowie burmistrz oznajmiła, iż zwracano się kilka razy 

do PKP z prośbą o jego rozebranie, gdyż jest on własnością PKP, a nie gminy, jednak pozostało 

to bez echa. Ponawianie apelu o rozbiórkę jak widać nic nie daje – dodała burmistrz – gdyż PKP 

nie podjęło to tej pory żadnych działań. Odnośnie drogi wojewódzkiej – ul. Główna w Osieku 

n.Not. - burmistrz odpowiedziała, że zwrócono się o remont tej drogi i w styczniu uzyskano 

odpowiedź, iż jest ona w priorytetach Wojewódzkiego Zarządu Dróg i że będzie realizowana w 

ramach posiadanych środków. Podczas rozmów odnośnie ścieżki rowerowej również zwracano 

się o tę drogę – dodała burmistrz – i uzyskano odpowiedź,że w związku z oszczędnościami na 

przetargach może być ta droga zrealizowana,  jednak na piśmie żadnej  innej odpowiedzi nie 

otrzymaliśmy.

Kontynuując  dalej  burmistrz  powiedziała,  że  nie  zgadza  się  z  opinią  radnego,  Pana  Lecha 

Oziminy dot. późnego łatania dziur. Odnośnie natomiast jakości usług świadczonych w roku 

ubiegłym oraz bieżącym na drogach gminnych to jest dużo lepsza niż w latach poprzednich – 

powiedziała burmistrz – gdyż dziury załatane nie wypadają. Firma, która wykonuje te zadania 

jest firmą dobrą i w związku z faktem, iż wygrała wiele przetargów w okolicznych gminach to 

pomimo umowy podpisanej  na początku  roku zgodnie  z  harmonogramem na  niektóre ulice 

firma ta trafi później – dodała burmistrz. 

W kwestii  przystanków burmistrz  powiedziała,  że  te  które  są gminne to  leżą w obowiązku 

utrzymania  u  nas,  natomiast  te  o  których  mówi  radna  nie  są  naszymi,  jednak  mimo  to  są 

sprzątane od czasu do czasu przez firmę „Komunalnik”. 
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Odnośnie  ulicy  Różanej  i  ustawienia  tzw.  muld  ograniczających  prędkość  burmistrz 

powiedziała,  że  nie  zostały  one  założone.  Ponadto  burmistrz  dodała,  że  podczas  rozmów 

z mieszkańcami tejże ulicy nie usłyszała żadnego wniosku w tej kwestii, jak również w kwestii 

wycięcia drzew. Mieszkańcy nie nie mają wspólnego stanowiska w tej sprawie.

Odpowiadając na interpelację radnego, Pana Eligiusza Komarowskiego burmistrz powiedziała, 

że  musiałaby  najpierw  zapoznać  się  z  regulaminem  basenu,  aby  przedyskutować  kwestie 

zwolnień.  Ponadto jeśli  byłaby taka możliwość to im mniej będzie przychodów z basenu to 

trzeba będzie dołożyć więcej dotacji – powiedziała burmistrz. 

W odpowiedzi na interpelację dot. boiska przy klubie „Łobzonka” burmistrz powiedziała, że 

jest umowa dzierżawy na czas nieokreślony i klub dysponuje boiskiem. Jeśli natomiast gminie 

potrzebne  jest  boisko  to  klub  zobowiązany  jest  je  udostępnić,  innym  podmiotom w  myśli 

umowy nie – dodała burmistrz. 

Głos zabrał radny, Pan Eligiusz Komarowski, który przyznał, że pewien poziom kosztów jest 

i tak stały, a radnemu chodziło jedynie o wyznaczenie choćby kilku godzin np. od 12 do 16 

poprzedzając  podjęcie  decyzji  w  tym  zakresie  poprzez  przeanalizowanie  czy  w  okresie 

wakacyjnym jest  znaczna  liczba  dzieci  korzystających z  basenu.  Jeśli  grupa  korzystających 

byłaby mała to jeśli dziennie ze zwolnienia skorzystałaby grupa licząca około 10 osób to koszt 

utrzymania i tak pozostałby bez zmian. Jeśli natomiast okazałoby się, że z basenu w okresie 

wakacyjnym  korzysta  większa  ilość  osób  to  radny  jest  przychylny  do  wypowiedzi  Pani 

burmistrz, która stwierdziła, że jeśli będzie mniej przychodów to trzeba będzie zwiększyć kwotę 

dotacji na utrzymanie basenu.    

Radny,  Pan  Lech  Ozimina  jako  w  uzupełnieniu  do  swej  interpelacji  wnioskował 

o przyspieszenie terminu naprawy ulicy Pocztowej i Grunwaldzkiej przed 20 – stym lipca br. 

Radny dodał, że odkąd został radnym to przez okres 11 lat nie było sytuacji, aby przekroczony 

został miesiąc maj i nie zostały połatane dziury. 

Radna,  Pani  Teresa  Pinkowska  w  odpowiedzi  na  wypowiedź  Pani  burmistrz  odnośnie 

ul. Różanej w Osieku n. Not. powiedziała, że były rozważane różne warianty mające na celu 

poprawę bezpieczeństwa. Jako przykład radna podała Panią Hamerską – mieszkankę Osieka n. 

Not., która mieszka na zakręcie i brak chodnika oraz znaku ograniczającego prędkość powoduje 

zwiększone  niebezpieczeństwo.  Wystarczyłby  choćby  znak  z  ograniczeniem  –  powiedziała 

radna na zakończenie.

W związku z nie  zgłoszeniem dalszych interpelacji  i  odpowiedzią  ze strony Pani  burmistrz 

przewodniczący zamknął przedmiotowy punkt obrad.
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15. Wystąpienia sołtysów.

Sołtys, Pan  Marian Regulski zwrócił się z zapytaniem do Pani burmistrz czy słyszała coś na 

temat wypłaty środków dla mieszkańców Dąbek i Żelazna z Agencji Rolnej w Pile na  budowę 

kanalizacji?

Burmistrz zapytała skąd sołtys posiada taką informację?

Sołtys wyjaśnił, że informację taką otrzymał o radnego, Pana Lecha Oziminy.

Burmistrz  wyjaśniła,  że  zapewne  chodzi  o  wypłatę  środków  dla  mieszkańców  na  budowę 

szamb,  a  nie  kanalizacji.  Burmistrz  dodała,  że  dokumentów  nie  widziała,  jednak  jest  to 

informacja wypowiedziana publicznie na zebraniu wiejskim w związku z czym powinna być 

informacją prawdziwą.

Sołtys przeprosił Panią burmistrz przyznając, że źle zrozumiał informację uzyskaną od radnego.

W związku z powyższym przewodniczący zapytał co dalej z kanalizacją i pozwoleniami  na 

budowę szamb?

Burmistrz oznajmiła, że środki te zostały przyznane dawno temu.

W związku z tym przewodniczący zaproponował, aby nie wracać do przeszłości i pozostawić 

Agencji kwestię rozliczenia środków, które zostały przekazane.

Na tym zakończono dyskusję w przedmiotowej sprawie. 

                                                   

16. Wolne głosy i wnioski.

Głos zabrał  radny,  Pan Lech Ozimina  odniósł  się  do kwestii  rozwiązania  Sądu Grodzkiego 

w Wyrzysku. Radny stwierdził, że nie ma możliwości dojechania do Sądu do Chodzieży, trzeba 

jechać  przez  Piłę  i  taki  argument  powinien  zadziałać.  Ponadto  radny  przypomniał,  że  był 

jednym z tych, którzy poczynili starania, aby Sąd w Wyrzysku powstał. Pismo, które trafiło do 

Ministra  Sprawiedliwości  winno  być  również  skierowane  do  Prezesa  Sądu  Okręgowego  – 

powiedział radny oraz powinno zawierać akceptację Rady Miejskiej.  Ponadto radny uważa, iż 

pomoc w tym zakresie uzyskać można byłoby od Posła czy Senatora, gdyż swego czasu kiedy 

zabiegano o powstanie Sądu w Wyrzysku również zwrócono się do posła, Pana Ajchlera, który 

pomógł  z  perspektywy zajmowanego stanowiska.  Na dzień  dzisiejszy podzielono już  kadrę 

Wydziału Grodzkiego Sądu Rejonowego w Wyrzysku – dodał radny – jednak mimo wszystko 

radny stwierdził, że warto byłoby jeszcze się starać o zapobieżenie rozwiązania tegoż Wydziału.

W nawiązaniu  do wypowiedzi  radnego przewodniczący Rady zwrócił  się  z  prośbą do Pani 

burmistrz  w celu rozważenia  możliwości  przekazania  pisma do Starosty Pilskiego z  prośbą 
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o  udzielenie  daleko  idącej  pomocy  oraz  zapytał  czy  wolą  Rady  jest  wsparcie  stanowiska 

wyrażonego przez Panią burmistrz? Jeśli  taka wola będzie ze strony Rady to przygotowane 

zostanie pismo popierające to stanowisko. Następnie przewodniczący zwrócił się z zapytaniem 

do radcy prawnego w kwestii formy wyrażenia stanowiska przez Radę.

Radca prawny, Pan Ireneusz Subczyński poinformował, że zgodnie ze Statutem gminy w § 22 

ust.  2  jest  mowa o dwóch formach działania,  poza  uchwałą,  tj.  oświadczenie,które  zawiera 

stanowisko  w  określonej  sprawie  i  apel,  który  zawiera  formalnie  niewiążące  wezwanie  do 

określonego postępowania czy podjęcia inicjatywy bądź działania.

W związku z  powyższym przewodniczący raz  jeszcze zapytał  czy jest  taka  wola ze strony 

Rady? 

Przewodniczący zapytał czy w kwestii formalnej będzie mógł skorzystać z pomocy prawnej 

przy wyrażeniu stanowiska?

W dyskusji głos zabrał radny, Pan Eligiusz Komarowski, który zaproponował, aby w formie 

głosowania  Rada  wyraziła  swą  wolę,  natomiast  co  do  treści  stanowiska  pozostawić  to 

przewodniczącemu.

Przewodniczący powiedział, że to było jego zamiarem, chciał po prostu znać stanowisko Rady, 

natomiast  co  do  formuły  nie  chciał  w  tej  chwili  dyskutować,  gdyż  wspólnie  z  radcą 

wystosowane zostanie najwłaściwsze stanowisko. 

Radny, Pan Józef Jasik stwierdził, że nie ma nad czym dyskutować, gdyż aprobata ze strony 

Rady jest nawet w 200 % i wystarczy jedynie przelać tę wolę na papier.

W związku z powyższym przewodniczący uznał, że milczenie ze strony Rady jest wyrażeniem 

pełnej  aprobaty  za  co  serdecznie  podziękował,  po  czym  umożliwił  radnym  zgłaszanie 

wniosków.

Radny,  Pan  Edward  Gaczkowski  pochwalił  się  osiągnięciami  jednostki  Ochotniczej  Straży 

Pożarnej informując, że na ostatnich zawodach powiatowych dwie drużyny z gminy Wyrzysk 

zajęły czołowe miejsca.

Wracając do kwestii wyrażenia stanowiska przez Radę odnośnie likwidacji Sądu Grodzkiego 

w Wyrzysku przewodniczący oznajmił, że należy przegłosować formułę w jakiej wystąpienie 

ma być sporządzone. 

Radca  wyjaśnił,  że  wypracowanie  formy  jest  ważne  z  uwagi  na  fakt  czy  jest  to  dopiero 

zamiarem czy zostały poczynione działania zmierzające do likwidacji.

Burmistrz oznajmiła, że rozporządzenie zostało już podpisane.

W związku  z  powyższym  radca  stwierdził,  że  stosowniejszym  będzie  wystosowanie  apelu 
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z uwagi na znaczenie, gdyż apel wzywa do określonego postępowania w sytuacji kiedy podjęte 

działania niebyły konsultowane z samorządem, którego sprawa dotyczy.

Zgodnie  z  sugestią  radcy przewodniczący zapytał  radnych kto  jest  za  tym,  aby stanowisko 

wyrażone zostało w formie apelu?

W wyniku głosowania Rada jednogłośnie, przy 12 głosach „za” wyraziła aprobatę w stosunku 

do formy wystąpienia, jaką ma być apel.

Przewodniczący  zapytał  radcę  czy  stosownym  było  przegłosowanie  w  tym  punkcie  tegoż 

stanowiska oraz czy w związku z tym należy wprowadzić kolejny punkt do porządku obrad czy 

może on zawarty być w cyt. punkcie? 

Korzystając z okazji radny, Pan Lech Ozimina podziękował radnemu, Panu Józefowi Jasikowi 

za zorganizowanie Nocy Świętojańskiej na placu przy targowisku.

Przewodniczący uznał podziękowania za słuszne i przychylił się do nich również.

Radca powiedział, że zgodnie z zapisem § 34 Statutu w związku z § 22 ust. 2 zasadnym byłoby 

wprowadzenie dodatkowego punktu i przegłosowanie tej zmiany.

W związku z tym, że porządku obrad nie poddaje się pod głosowanie, a jedynie jego zmianę 

przewodniczący zapytał czy któryś z radnych mógłby wyjść z propozycją zmiany w celu jej 

przegłosowania?

Radca wyjaśnił,że z ustawy o samorządzie gminnym wynika, że Rada może wprowadzić zmianę 

w  porządku  bezwzględną  większością  głosów  ustawowego  składu,  natomiast  swego  czasu 

orzecznictwo wskazywało na fakt,że po to jest przegłosowywany porządek obrad w należytej 

kolejności, aby potem nie zmieniać go. Jednak pojawiło się nowe orzeczenie, które pozwala na 

dokonanie zmian w porządku w każdym momencie,  więc jest  to dopuszczalne – powiedział 

radca.

Przewodniczący przyznał, że co do tego nie miał wątpliwości, a jego zapytanie miało na celu 

uzyskanie odpowiedzi czy musi nastąpić to na wniosek któregoś z radnych? 

Radca odpowiedział, że z inicjatywą zmiany może wystąpić każdy radny.

W związku z powyższym przewodniczący zaproponował, aby przyjąć, iż to radny, Pan Eligiusz 

Komarowski  wystąpił  z  inicjatywą  zmiany  do  porządku  obrad  poprzez  wprowadzenie 

dodatkowego  punktu  w  brzmieniu:  „Wystąpienie  Rady  Miejskiej  z  apelem  do  Ministra 

Sprawiedliwości o zaniechanie likwidacji Sądu Grodzkiego w Wyrzysku”.

Następnie przewodniczący poddał pod głosowanie zaproponowaną zmianę.

W wyniku głosowania zmiana przyjęta została jednogłośnie, przy 12 głosach „za”.

W związku  z  faktem,  iż  Rada  przegłosowała  wystosowanie  apelu  przewodniczący wystąpił 
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z zapytaniem kto z radnych jest za podjęciem apelu bez jego określenia treści w chwili obecnej?

W wyniku dyskusji w przedmiotowej sprawie przewodniczący zwrócił o pomoc do radcy, aby 

określił w jakiej formule powinno być to przyjęte?

Radca oznajmił,  że gdyby głosowane było stanowisko, czyli wezwanie jak było w tytule do 

zmiany porządku obrad z uzasadnieniem jak w dyskusji, natomiast będzie to w formie pisemnej 

konkluzją tego co zostało w dyskusjach powiedziane.

Wobec powyższego przewodniczący zapytał radnych kto jest za wystosowaniem apelu o treści 

której będzie zawierał elementy, które były przedstawione w trakcie dyskusji.

W  wyniku  głosowania  Rada  jednogłośnie,  przy  12  głosach  „za”  wyraziła  aprobatę  na 

wystosowanie apelu o treści, która stanowiła dyskusję w przedmiotowej sprawie.

Radny,  Pan  Edward  Gaczkowski  zasugerował,  że  dobrym  poparciem  byłoby  dotarcie  do 

pozostałych gmin zainteresowanych, aby w ramach swych możliwości również i one wsparły 

stanowisko Rady Miejskiej w Wyrzysku.

Przewodniczący powiedział,że pismo wystosowane przez Panią burmistrz zostało przekazane do 

gmin  zainteresowanych  i  jeśli  zechcą  poprzeć  stanowisko  Rady  to  również  wystosują 

odpowiednie pismo w stosownej formule.

Na  zakończenie  przewodniczący  zwrócił  się  z  prośbą  do  radnych,  aby  zastanowili  się  nad 

wyrażeniem opinii w kwestii przekształcenia szpitala w Wyrzysku w spółkę prawa handlowego.

Radny, Pan Józef Jasik w związku z prośba przewodniczącego zasugerował, aby zorganizować 

oddzielne posiedzenie Komisji w tym temacie, aby przed podjęciem decyzji na sesji wyjaśnić 

problemy i nurtujące kwestie w tym temacie.

Przewodniczący co do tego, że temat ten będzie tematem posiedzeń Komisji nie miał żadnych 

wątpliwości,  chodziło  o  to,  aby  przemyśleć  ten  temat  i  zdecydować  czy  będzie  potrzeba 

dodatkowego zwołania Komisji czy też nie?

Radny,  Pan  Eligiusz  Komarowski  rozszerzył  wypowiedź  przedmówcy  sugerując,  aby  na 

posiedzenie  to  zaprosić  także  sołtysów,  a  przede  wszystkim  osoby,  które  wzięły  udział 

w  debatach  w  tym  temacie.  Najstosowniejszym  byłoby  zaprosić  przedstawicieli  gmin 

ościennych – powiedział radny – i wysłuchać ich stanowiska w tej kwestii.

Przewodniczący  stwierdził,  że  i  tak  największy  ciężar  spoczywa na  gminie  Wyrzysk,  gdyż 

szpital mieści się u nas. 
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17.  Wystąpienie  Rady  Miejskiej  w  Wyrzysku  z  apelem  do  Ministra  Sprawiedliwości 

o zaniechanie likwidacji Sądu Grodzkiego w Wyrzysku. 

Apel stanowi załącznik nr 25 do protokołu.

18. Zakończenie obrad.

O godzinie 1700 w związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodniczący życzył wszystkim 

udanego wypoczynku, dziękując jednocześnie za udział w obradach. 

Protokół sporządzono w jednym egzemplarzu, na podstawie zapisu magnetofonowego.

Protokół sporządziła            Sekretarz obrad      Przewodniczący Rady

Aleksandra Brzezińska      Radny, Pan Ryszard Janowiak              Stefan Rymer

podinspektor ds kadrowych

i obsługi rady gminy
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